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Protokół Nr 33 
z posiedzenia Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Wi ęcborku, odbytego  

w dniu 24.03.2014r. 
 
Spotkanie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 14:05 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcbork -  Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
3. Sekretarz Gminy Więcbork    - Renata Jesionowska – Zawieja 
4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

 w Więcborku     - Danuta Zawidzka 
5. Inspektor ds. informacji publicznej,  

spraw organizacyjnych i danych osobowych - Ewa Kiestrzyn –Kobus 
6. Przedstawiciel Referatu ds. Rozwoju,  

Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji - Marzena Młodzik 
7. Przedstawicielki Stowarzyszenia „Aktywnych 

Społecznie”     - Izabela Szmaglińska i Anna Cybulska 
8. Prezes UKS ‘Gimnazjum Więcbork”  - Tomasz Bykowski 
9. P. o. Prezesa LKS „SOKÓŁ” Więcbork  - Henryk Dueskau 
10. Prezes TKKF „WODNIK” Więcbork  - Piotr Węgrzyn 
11. Prezes Stowarzyszenia „Szpital Wspólnym  

Dobrem”      - Danuta Bonk 
12. Prezes Krajeńskiego Stowarzyszenia  

Kulturalnego     - Adam Ostrowski 
13. Sekretarz Klubu Sportowego „GWIAZDA” 

Sypniewo      - Ireneusz Cichy. 
14. Przedstawiciel Stowarzyszenia Przyjaciół 

Wspierania Osób Niepełnosprawnych  - Izabela Białczyk 
 
Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida powitała wszystkich zebranych  
i przypomniała porządek obrad spotkania, który obejmował: 
 
1. Spotkanie z działaczami organizacji i stowarzyszeń pożytku publicznego oraz Komórką 

ds. Promocji Gminy Więcbork 
2. Przedstawienie planów pracy Organizacji na 2014r.  
3. Przedstawienie programu współpracy gminy Więcbork z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2014r. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia publicznej placówki wychowania 

przedszkolnego prowadzonej w innej formie niż przedszkola publiczne i oddziały 
przedszkolne. 

5. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Komisji uzupełniła powyższy plan o wystąpienie Sekretarz Gminy 
Więcbork w temacie współpracy z organizacjami pozarządowymi i stowarzyszeniami oraz 
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wystąpienie Inspektor UM w zakresie programu współpracy z organizacjami  
i stowarzyszeniami pozarządowymi. 
 
Innych uwag do porządku nie wniesiono. 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
 
Jako pierwszej głos przekazano Inspektor UM  – p. Ewie Kiestrzyn –Kobus, która nakreśliła 
tematykę samego programu współpracy z organizacjami i stowarzyszeniami pozarządowymi  
oraz procedury towarzyszące przydziałowi środków na ich działalność. 
 
Program Współpracy z organizacjami na rok 2014 został przyjęty uchwałą z dnia 21 listopada 
2013 roku. Zasady uchwalania tego Programu reguluje ustawa działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie. Składowe programu również wynikają z regulacji ww. ustawy. 
Program został przyjęty w listopadzie po wcześniejszych konsultacjach przeprowadzonych  
z organizacjami. Zakłada on, miedzy innymi, udzielanie dotacji dla organizacji 
pozarządowych. Kwota jaka była do podziału na rok 2014 wynosiła 199.000,00 zł. Ogłoszony 
konkurs został już rozstrzygnięty 11 marca 2014 roku, a jego wyniki  zamieszczone są na 
stronie BIP Urzędu Miejskiego w Więcborku oraz na stronie Miasta i Gminy również. 
Organizację są zorientowane, co do wysokości otrzymanych kwot. Jeżeli zaś chodzi o zadanie 
związane z kulturą na jego realizację przeznaczone było 8.000,00 zł ale w wyznaczonym 
terminie nie wpłynęła żadna oferta.  
W samej procedurze konkursowej nic nie uległo zmianie – ogłaszany jest konkurs, następnie 
powoływane jest komisja konkursowa, przed kierowane jest też zaproszenie do udziału  
w pracach Komisji ale w wyznaczonym terminie nikt się nie zgłosił. Burmistrz wyznaczył 
Komisję Konkursowa, która zaopiniowała wnioski i propozycje przedstawiła Burmistrzowi 
Więcborka. Zarządzenie, które reguluje wysokość dotacji zostało podjęte w marcu 2014 roku 
poniżej jego postanowienia: 
 
  
 

Lp. Nazwa podmiotu 
składającego ofertę Nazwa zadania  Kwota przyznana Uzasadnienie decyzji 

1.  
UKS Gimnazjum 

Więcbork  

Zaangażowanie młodzieży do uczestnictwa 
w różnorodnych formach aktywności 

ruchowej upowszechnianie zdrowego trybu 
życia oraz organizowanie zajęć o 
charakterze sportowym w celu 

wszechstronnego rozwoju i podnoszenia 
sprawności psychofizycznej  

 7 500,00  zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte w art. 13  
i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
UKS posiada duże doświadczenie  
w realizacji zajęć dla dzieci i młodzieży, 
Realizacja planowanych zadań przyczynia 
się do rozwijania umiejętności w grach 
zespołowych jak i dyscyplinach 
indywidualnych.   
Szeroki  wachlarz proponowanych 
dyscyplin sportowych pozwala  
na rozwijanie zainteresowań sportowych 
oraz wykształcenie nawyków 
prozdrowotnych. 
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 2. 
 UKS Dwójka 

Więcbork 

Zaangażowanie młodzieży do uczestnictwa 
w różnorodnych formach aktywności 

ruchowej upowszechnianie zdrowego trybu 
życia oraz organizowanie zajęć o 
charakterze sportowym w celu 

wszechstronnego rozwoju i podnoszenia 
sprawności psychofizycznej  

 
„Ruch, radość , zdrowie” 

 
 

10 500,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte w art. 13 i 
14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego      
 i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Zadania są realizowane przez 
doświadczonych nauczycieli,  
a dyscypliny sportowe dają możliwość 
realizowania się przez dzieci i młodzież 
uczęszczającą na zajęcia oraz pozwalają 
aktywnie zagospodarować wolny czas. 
Zaplanowane zadania przyczynią się  
do promocji zdrowego trybu życia  
i aktywności ruchowej. 
 

 
 

3.  
 
 
 
 
 

SKS „UCZNIAK”  
Więcbork 

Zaangażowanie młodzieży do uczestnictwa 
w różnorodnych formach aktywności 

ruchowej upowszechnianie zdrowego trybu 
życia oraz organizowanie zajęć o 
charakterze sportowym w celu 

wszechstronnego rozwoju i podnoszenia 
sprawności psychofizycznej  

4 000,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Realizacja zaplanowanych zadań angażuje 
młodzież do uczestnictwa  
w różnorodnych formach aktywności 
ruchowej, rozwijania umiejętności 
współdziałania w zespole oraz 
upowszechniania nawyków zdrowego 
trybu życia. Projekt podnosi umiejętność 
gry w piłkę siatkową. 

4. 
LZS „Gwiazda 

Sypniewo”  

Zaangażowanie młodzieży do uczestnictwa 
w różnorodnych formach aktywności 

ruchowej upowszechnianie zdrowego trybu 
życia oraz organizowanie zajęć  
o charakterze sportowym w celu 

wszechstronnego rozwoju i podnoszenia 
sprawności psychofizycznej  

1 000,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Celem zadania jest popularyzacja kultury 
fizycznej, sportu i rekreacji wśród dzieci i 
młodzieży. Turniej piłki nożnej dla drużyn 
młodzieżowych przyczyni się do promocji 
i rozwoju sportu  i kultury fizycznej.  

5.  

„Organizowanie imprez  kulturalnych 
związanych ze wspieraniem kultury, sztuki, 

ochroną i kultywowaniem krajeńskiej 
kultury i tradycji w postaci między innymi 

wydawnictw im poświęconych.”  
 

- 
W wyznaczonym terminie nie wpłynęła 
żadna oferta. 

6. 
MGLKS „Grom” 

Więcbork  
  

 
Realizacja zajęć sportowych w ramach 

współzawodnictwa sportowego  
z udziałem mieszkańców Gminy 

 
„Organizowanie życia sportowego dla dzieci 

i młodzieży oraz wychowanie ich przez 
kulturę fizyczną i sport”  

 
 
 

101 800,00 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Realizacja zadania przyczyni się  
do integracji mieszkańców gminy poprzez 
aktywne uczestnictwo w rozgrywkach i 
zawodach sportowych. Wpływa na 
podnoszenie umiejętności oraz 
promowanie aktywnego i zdrowego stylu 
życia. Jest sposobem na zagospodarowanie 
wolnego czasu dzieci, młodzieży oraz 
dorosłych. Wieloletnia tradycja i 
doświadczenie daje pewność właściwej 
realizacji zaplanowanych zadań. 
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7. 
LKS „SOKÓŁ”  

 

 
Realizacja zajęć sportowych w ramach 

współzawodnictwa sportowego  
z udziałem mieszkańców Gminy  

 
„Prowadzenie zajęć sportowych w ramach 

współzawodnictwa dzieci i młodzieży” 
 

17 000,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
Celem zadania jest popularyzacja sportu, 
zdrowego trybu życia oraz integracji 
społecznej. Zaplanowane wydarzenia 
sportowe przyczynią się do promocji 
Miasta i Gminy Więcbork oraz rozwoju 
sportu i kultury fizycznej.  

8. 
Stowarzyszenie 

Aktywnych 
Społecznie 

Realizacja zajęć sportowych w ramach 
współzawodnictwa sportowego  

z udziałem mieszkańców Gminy  
 

„W zdrowym ciele zdrowy duch” 
 

1 500,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
Zadanie przyczyni się do upowszechniania 
zdrowego stylu życia oraz popularyzacji 
kultury fizycznej, sportu i rekreacji wśród 
mieszkańców. Zajęcia sportowe są 
odpowiedzią na potrzeby ludzi starszych, 
są alternatywną formą spędzania wolnego 
czasu oraz dbania o stan zdrowia.  

9. TKKF „WODNIK” 

 
 

„Organizacja i współorganizacja imprez 
sportowo – rekreacyjnych  

na terenie Gminy Więcbork.” 
 

„Sport i rekreacja z WODNIKIEM” 

7 200,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
Zadanie przyczynia się do 
upowszechniania i rozwijania kultury 
fizycznej oraz propagowania zdrowego 
stylu życia wśród mieszkańców gminy. 
Organizacja i współorganizacja imprez 
sportowych będzie jednocześnie promocją 
Gminy Więcbork i pozwoli na 
zagospodarowanie wolnego czasu 
mieszkańców gminy. 

10.  
Klub Sportowy  
Time Lubcza 

 

 
Realizacja zajęć sportowych w ramach 

współzawodnictwa sportowego  
z udziałem mieszkańców gminy  

z obszarów wiejskich.  
 

4 000,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Zadanie jest sposobem na 
zagospodarowanie wolnego czasu 
mieszkańców wsi i okolicznych sołectw. 
Przyczyni się do wzrostu aktywności 
ruchowej wśród mieszkańców, pozwoli 
zaprezentować umiejętności i sprawność 
oraz uczy walki opartej o zasady fair play. 
 

11. 
LZS „Gwiazda 

Sypniewo”  

 
Realizacja zajęć sportowych w ramach 

współzawodnictwa sportowego  
z udziałem mieszkańców gminy  

z obszarów wiejskich.  
 

22 300,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Działania  LZS „GWIAZDA” Sypniewo 
przyczyniają się do integracji społecznej 
mieszkańców oraz popularyzacji kultury 
fizycznej, sportu i rekreacji. LZS 
GWIAZDA realizuje zaplanowane zadania 
starannie, co przyczynia się do wzrostu 
aktywności ruchowej wśród młodzieży i 
dorosłych, a także . 
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12. 
„FIREMAN” 

Zabartowo-Pęperzyn 

Realizacja zajęć sportowych w ramach 
współzawodnictwa sportowego  
z udziałem mieszkańców gminy  

z obszarów wiejskich.  
 

2 500,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Realizacja zadania pozwoli na 
zagospodarowanie wolnego czasu 
mieszkańców wsi. Przyczyni się do 
integracji mieszkańców oraz popularyzacji 
kultury fizycznej, sportu i rekreacji. 
 

13. 

Stowarzyszenie 
Przyjaciół 

Wspierania Osób 
Niepełnosprawnych 

Realizacja zajęć sportowych w ramach 
współzawodnictwa sportowego  
z udziałem mieszkańców gminy  

z obszarów wiejskich.  
 

1 500,00 zł 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Zaplanowane zadanie przyczyni się do 
popularyzacji kultury fizycznej, sportu i 
rekreacji z udziałem osób 
niepełnosprawnych. 

14. 
Stowarzyszenie 

Aktywnych 
Społecznie 

Organizacja i współorganizacja imprez 
integracyjnych z udziałem osób 

niepełnosprawnych 
 

„V Wojewódzki festiwal piosenki 
folklorystycznej i biesiadnej dla osób 
niepełnosprawnych w Więcborku” 

 

1 000,00 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
 
Celem zadania jest integracja osób 
niepełnosprawnych ze społeczeństwem 
oraz zapewnienie i promowanie 
atrakcyjnej formy spędzenia wolnego 
czasu. 

15. 
Więcborski Klub 

Motorowy  
Organizacja imprez sportowo-motorowych 

  
9 200,00 

Oferta spełnia  wymogi zawarte  
w art. 13 i 14 ustawy  z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego       
i wolontariacie (Dz. U. z 2010 r. Nr 234, 
poz. 1536 z późn. zm.). 
Zadanie promuje zdrowy styl życia  
i aktywny wypoczynek. Podnosi poziom 
bezpieczeństwa motocyklistów  
i mieszkańców. Promuje gminę oraz 
przyczynia się do rozwoju sportu  
i kultury fizycznej. 

 
 
 
Obecnie trwa etap  przygotowywania umów do realizacji zadań. 
 

Przewodnicząca Komisji uznała, że niektórzy, z tego co słyszy są usatysfakcjonowani w stu 
procentach z przyznanej dotacji. Otwierając dyskusję poprosiła o informację, jak dotacja ma 
się do kwestii  pozyskiwania środków zewnętrznych przez poszczególne organizacje. Radni 
dowiedzieli się już, że Klub Motorowy pozyskał z zewnątrz kwotę 100.000,00 zł. Jest to 
kwota, która niewątpliwie przyniosła Klubowi wymierne korzyści porównując ją z kwotą 
uzyskanej dotacji gminnej. Pytała zatem, czy w organizacjach, które reprezentowane są na 
spotkaniu, podobne działania są również podejmowane, a jeżeli tak, to o jakich kwotach 
mowa. 
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p.o. Prezes Klubu „SOKÓŁ” powiedział, że Klub pozyskał 17.000,00 zł dotacji gminnej za 
co dziękuje w jego imieniu. Środki te na pewno zostaną wykorzystane. Podkreślił, że Klub 
nigdy nie próżnował jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków i choć w ubiegłym roku dotacji  
z Gminy nie pozyskał funkcjonował i to całkiem dobrze. Od dziesięciu lat Klub ma sponsora 
z Bydgoszczy i jest to sponsor wiodący Firma Promont. W tym roku również podpisano 
umowę z tą Firmą na kwotę 13.000,00 zł. Poza tym jako Klub też pracują na pieniądze. 
Odbywa się to w ten sposób, że zdobywają punkty we współzawodnictwie dzieci i młodzieży 
i są drugim klubem w okręgu bydgoski. W 2013 roku zdobyli 50 punktów i dostają pieniądze 
z Urzędu Marszałkowskiego – 7.700,00 zł, a drugą taką kwotę pozyskają z Kujawsko-
Pomorskiego  Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe. Częściowo sami sponsorują Klub   
postaci w np. przejazdów na zawody. 
 
Czy Państwo przeliczali kiedyś to własne sponsorowanie – zaangażowanie? – pytała 
Przewodnicząca Komisji. 
 
Pan Dueskau odpowiedział, że pozyskana kwota poza  dotacją w wysokości 17.000,00 zł, 
będzie od niej na pewno wyższa. Klub Motorowy jest chlubą i wizytówką Gminy ale on 
również wykonał szereg prac ziemnych w celu przystosowania toru i to też wkalkulowali  
w kwotę środków poza budżetem Gminy. To była jednak ich praca własna, która też miała 
swoją wartość. Są pozytywnym wzorcem ale również „SOKÓŁ” stara się we własnym 
zakresie zdobywać, jak najwięcej środków, bo potrzeby są duże. Młodzież chce wyjeżdżać na 
zgrupowanie, czy w czasie wakacji uczestniczyć dwa razy dziennie w treningu i dożywianiu 
itd.  
 
Prezes Kurkowego Bractwa Strzeleckiego  mówił, że Stowarzyszenie napisało dwa 
projekty. Jeden projekt na salę dydaktyczna na kwotę 17.000,00 zł /sprzęt został już 
zakupiony i złożony w miejscu siedziby i czekają na rozliczenia dofinansowania. Drugi 
projekt napisany został na budowę strzelnicy – kwota 49.500,00 zł i jest on na etapie trzecich 
poprawek w Urzędzie Marszałkowskim. Rozstrzygniecie winno nastąpić w ciągu miesiąca. 
Plany są takie, by jeszcze w tym roku strzelnica została wykonana. 
 
Prezes Stowarzyszenia „Szpital Wspólnym Dobrem” stwierdziła, że organizacja ta nie 
korzysta z dotacji gminnej. gdyż Statutowo ma ona wpisany Zakup sprzętu dla Szpitala  
i poprawę warunków diagnozowania i leczenia pacjentów. Korzystają jedynie z odpisu  
w postaci 1% oraz sprzedaży cegiełek i sponsorów indywidualnych. Były dwa wnioski, które 
mogły być złożone w Urzędzie Marszałkowskim ale była to duża niepewność z wielkim 
znakiem zapytania i ostatecznie z tego zrezygnowano. Pani Prezes przy okazji wystąpienia 
zachęciła do odpisu 1%, względnie zakupu cegiełek lub też udziału w corocznym balu,  
z którego dochód również przeznaczony jest na  działalność Stowarzyszenia – zakup sprzętu 
medycznego. 
 
Sekretarz Klubu Sportowego „GWIAZDA”  podał, że w ciągu ostatnich pięciu lat z oferty 
zdjęto coraz większe kwoty i w tym roku jest to o 26% mniej niż pięć lat temu. Koszty 
natomiast wzrastają , wiec klub musi ratować się inaczej. W ubiegłym roku udało się Klubowi 
pozyskać na konto ponad 10.000,00 zł środków poza dotacja gminna, a wliczając w to pracę 
społeczną, jaką na rzecz organizacji wykonują jego członkowie, to jeszcze w granicach 40% 
tego, co otrzymują, wypracowują własnymi siłami. Zwracają się również z wnioskiem  
o wsparcie do różnych firm i instytucji. W ubiegłym roku wysłano dwukrotnie wysłano po 
dwadzieścia próśb z tego odezwało się tylko pięć jednostek, które zaoferowały raczej 
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symboliczną pomoc po 200,00 zł – 300,00 zł. W tym roku również wysłano wnioski ale jak 
na razie odpowiedziały tylko dwie instytucje. 
 
Zastępca Dyrektora MGOPS w Więcborku występująca jako przedstawicielka 
Stowarzyszenia „Aktywnych Społecznie”  nadmieniła, że Stowarzyszenie to działa od 2006 
roku i jest osadzone na trzech obszarach działalności tj. dzieci, seniorzy i osoby 
niepełnosprawne. Korzystają również ze środków w ramach konkursu ogłaszanego przez 
Burmistrza Więcborka i w ramach niego pozyskali kwotę 1.000,00 zł na organizację Pikniku 
Przyjaźni dla osób niepełnosprawnych. Od dwóch lat organizują też zajęcia sportowe dla 
seniorów, jednakże mając na uwadze środki, które w ramach tego konkursu są 
niewystarczające, wykorzystują inne dostępne konkursy dla organizacji pozarządowych  
w tym: Konkurs Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej z którego otrzymali dotację rzędu 
78.000,00 zł / na działania dla seniorów/, wykorzystali szansę z Społecznego Funduszu 
Notariatu w ramach, którego otrzymali sumę 40.000,00 zł na swoje działania, trzy oferty były 
pozytywnie zaakceptowane przez Marszałka Województwa na wartości – 3.500,00 zł; 
2.500,00 zł; 6.000,00 zł. Organizacja otrzymała również środki z profilaktyki przeznaczonej 
na gminę Więcbork – 1.800,00 zł, z Wielkopolskiego Banku Kredytowego – 2.500,00 zł,  
a Firma „DANONE” sponsorowała dzieciom zdrowe produkty żywnościowe na łączną kwotę 
3.000,00 zł. Jeżeli chodzi o rok 2014, to złożone zostały oferty do Marszałka Województwa – 
trzy oferty zostały zaakceptowane pozytywnie – jedna na 10.000,00 zł, druga – 4.000,00 zł, 
trzecia – 4.500,00 zł. Została również przygotowana oferta do Ministerstwa Pracy i Polityki 
Społecznej w ramach konkursu dla osób starszych na kwotę około 90.000,00 zł oraz do FIO – 
Funduszu Inicjatyw Obywatelskich na kwotę 49.000,00 zł - na te dwa konkursy oczekiwana 
jest jeszcze odpowiedź. 
 
Pani Anna Cybulska reprezentująca również Stowarzyszenie „Aktywnych Społecznie” 
uzupełniła, że we współpracy ze Stowarzyszeniem „Dorośli Dzieciom” realizowane jest także 
Program „Młodzież w Działaniu”. Pozyskali na ten cel 60.000,00 zł. W realizacji Programu 
od miesiąca marca uczestniczy dwóch wolontariuszy z Turcji i Rumunii. Działają oni  
w Świetlicy Środowiskowej, i w Środowiskowym Domu Samopomocy. 
 
Przewodnicząca Komisji pytała, jaka jest ogólna pula środków, możliwa do pozyskania 
przez Stowarzyszenie w roku 2014. 
 
Zastępca Dyrektora MGOPS odpowiadając na pytanie podała, ze w tym roku pozyskano już 
19.000,00 zł. Jeżeli chodzi o ofertę Marszałka i pozostałe zewnętrzne, to łącznie kwota około 
100.000,00 zł, na co oczekują. 
 
Prezes TKKF „WODNIK” stwierdził, że nie może się pochwalić takim kwotami, jak 
przedmówczynie ale są niewielkim Stowarzyszeniem. Środki z dotacji – 7.200,00 zł, to  
w zasadzie 50% środków, które wydatkowane jest przez organizację łącznie. Głównie 
opierają się na sekcji biegowej, która brała udział w ponad 30 biegach na terenie całej Polski 
– Warszawa, Poznań itd. Do tych wyjazdów nie dołożono praktycznie ani grosza, wszystko 
sfinansowano ze środków własnych. Trzynastego kwietnia wybierają się na bieg do 
Warszawy, każdy składa się po 210,00 zł, każdy jedzie za własne pieniądze. Sztandarowa 
imprezą na którą potrzebują najwięcej pieniędzy jest „Bieg Pamięci” Karolewo-Więcbork. 
Opierają się też na drobnych sponsorach. W ubiegłym roku otrzymali maksymalnie 10.000,00 
zł od firmy prywatnej, złożyli też wniosek do Starostwa Powiatowego, z którego otrzymali 
2.500,00 zł. W roku bieżącym chcą aplikować o środki do Marszałka Województwa, gdzie 
możliwe jest do pozyskania 3.000,00 zł. 
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Przewodnicząca Komisji  poprosiła o zabranie głosu przez Sekretarz Gminy Więcbork  
w temacie współpracy z organizacjami i stowarzyszeniami. 
 
Sekretarz Gminy powiedziała, że w zasadzie wiele informacji przekazanych zostało 
przedstawicielom Stowarzyszeń na spotkaniu w dniu 11 marca 2014r., kiedy to zapoznano 
organizacje z Projektem realizowanym w Powiecie Sępoleńskim.  Projekt realizowany jest 
przez Lidera Projektu tj. Stowarzyszenie „Dorośli Dzieciom” w partnerstwie z Gminą 
Sępólno Krajeńskie. Do Projektu przystąpiły wszystkie Gminy z naszego Powiatu. Głównym 
celem przedsięwzięcia jest wzmocnienie współpracy pomiędzy jednostkami samorządu 
terytorialnego a organizacjami pozarządowymi. Na wspomnianym powyżej spotkaniu 
organizacje miały możliwość wypowiedzenia się na temat tejże współpracy. Wyniki 
podsumowujące zostaną przedstawione na Seminarium w dniach 7-8 kwietnia 2014r.  
w Fojutowie, w którym uczestniczyć będą przedstawiciele samorządów z powiatu 
sępoleńskiego oraz przedstawiciele organizacji pozarządowych. Do udziału w Seminarium 
organizacje zgłaszały się same, a formularze tegoż uczestnictwa są w jej posiadaniu. 
Sekretarz Gminy wspomniała również, że w perspektywie przewidziane są też inne 
szkolenia, kursy i seminaria, do udziału, w których serdecznie zachęca organizacje. Realizacja 
Projektu, o którym mowa będzie trwała do marca 2015 roku. Celem prowadzenia takich 
działań jest wypracowanie tej płaszczyzny współpracy i zrozumienie problemów, jakie 
występują u jednej i drugiej strony. Współpraca będzie koordynowana przez Stowarzyszenie 
– Instytut Zachodni z Poznania, który wdrażać będzie modele współpracy. W Programie 
realizowane będą cztery zadania: 
• diagnoza współpracy międzysektorowej – przeprowadzenie badania wg lokalnego indeksu 

współpracy, które miało miejsce podczas wspomnianego spotkania z 11 marca 2014r., 
• tworzenie polityk – organizacja szkoleń dla przedstawicieli instytucji publicznych – szkół, 

jednostek organizacyjnych typu MGOPS, BOOS, konsultacje społeczne – tworzenie 
modelu tych konsultacji 

• realizacja polityk – opracowanie podręcznika współpracy finansowej, pozafinansowej 
pomiędzy organizacją, a jst, powstanie podręcznik dobrych praktyk, być może będą 
organizowane konkursy dla organizacji pozarządowych, być może w okresie letnim 
zorganizowane zostaną targi dla organizacji, 

• Infrastruktura wsparcia – w Sępólnie Krajeńskim uruchomiony został punkt informacji dla 
organizacji pozarządowych przy ul. Jeziornej 6, gdzie możliwe będzie skorzystanie 
z bezpłatnych porad prawnych, dziedziny rachunkowości i marketingu. 

 
Po zakończeniu Projektu w marcu 2015 roku nastąpi jego podsumowanie w zakresie oceny  
i efektów, jakie przyniosła realizacja założenia.  
 
Radny Kazimierz Wilczyński chciał wiedzieć, czy jest jeszcze możliwość zapisania się na 
seminarium, które odbędzie się w Fojutowie. 
 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że zasadniczo termin zgłoszeń już minął ale dopyta o taka 
możliwość. Pytał, czy radny zainteresowany jest jako radny, czy organizacja. 
 
Jako organizacja – odpowiedział p. Wilczyński. 
 
Sekretarz Gminy powiedziała, że prześle stosowny formularz zgłoszenia. 
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Przewodnicząca Komisji w imieniu wszystkich radnych podziękowała przedstawicielom 
organizacji za wszelkiego rodzaju inicjatywy, które przejawiają na terenie gminy Więcbork. 
Cieszył ją fakt, że coraz częściej  stowarzyszenia wychodzą na zewnątrz robiąc wiele dla całej 
społeczności – i tych małych i dużych. Jest to widoczne i należy to chwalić. Ufała, że 
nadejdzie jeszcze taki czas, kiedy tych środków w ramach dotacji gminnej będzie coraz 
więcej ale to zapewne jeszcze trochę potrwa biorąc pod uwagę stan finansowy. Póki, co 
trzeba raczej bazować na środkach zewnętrznych, a przykładem jest Stowarzyszenie 
„Aktywnych Społecznie”, które w tym zakresie działa bardzo prężnie.  
 
Pani Anna Cybulska wyjaśniła, że największym problemem w pozyskiwaniu środków 
zewnętrznych jest zapewnienie udziału własnego tj., środków własnych, który należy 
wykazać w Projektach. 
 
Z tego, co mi wiadomo najczęściej tym wkładem własnym jest ludzka praca – 
Przewodnicząca Komisji. 
 
Nie to jest 10%. Najczęściej jest, to 20% wkładu własnego. Maksymalnie 10% to jest praca 
społeczna członków, a 10% wkład finansowy – mówił p. Cybulska. 
 
Przewodnicząca Komisji zauważyła, że te 10% wkładu własnego mogą stanowić środki  
w ramach pozyskanej dotacji gminnej. 
 
Pani Cybulska uważała, że dobrze byłoby, gdyby gmina posiadała środki przeznaczone na 
wkłady własne do Projektów. Wówczas można byłoby pozyskać znacznie więcej środków 
zewnętrznych. 
 
Prezes Krajeńskiego Stowarzyszenia Kulturalnego był zdania, że żeby ten mechanizm 
mógł działać musiałby zostać stworzona rezerwa na wkład własny z opracowanym 
regulaminem, który określałby jaki procent Gmina mogłaby przekazać na już zatwierdzone 
podpisane umowy  . W tym trybie, w jakim obecnie działają stowarzyszenia tzn. na konkretne 
Programy, kiedy pojawia się jakaś oferta w ciągu roku organizacje nie są w stanie mieć tych 
niezbędnych środków. organizacje dostają w ramach dotacji gminnej pieniądze na konkretny 
projekt – konkretne działanie. 
 
Przewodnicząca Komisji uznała, że jest to dobra sugestia do przemyślenia  
i przeanalizowania dla Burmistrza, szczególnie z racji tego, iż rozpoczyna się akcja 
współpraca, o której wcześniej mówiła Sekretarz Gminy.  
 
Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że kiedy proponowano dla WKM coś podobnego, 
jeżeli chodzi o zabezpieczenie, to pomysł upadł i to nie z winy Burmistrz,  
a negatywnej oceny Rady. 
 
Zastępca Dyrektora MGOPS odnosząc się do przydziału środków w ramach konkursu 
mówiła, iż obecni na posiedzeniu wiedzą, czym zajmują się zawodowo i, że takie same cele 
przyświecają im w pracy, w Stowarzyszeniu. Poddała pod rozwagę, czy kwota 1.000,00 zł  
w ramach konkursu dla osób niepełnosprawnych jest kwota znacząca, bądź wartą  
o wnioskowanie. 
 
I czy pozwała coś zrobić, ba są to zazwyczaj środki, które są do czegoś „dopinane” – 
dopowiedziała p. Cybulska. 



10 
 

 
Burmistrz Wi ęcborka przyznał, że słyszał o uwagach Pań zgłaszanych na spotkaniu, które 
miało miejsce w dniu 11 marca, które to dotyczyły kruchości tych środków oraz wielkości 
środków przyznawanych na sport. Sprawa jest bardzo prosta – na typową bieżącą działalność 
sportową jest bardzo trudno dostać dofinansowanie. Natomiast Panie operują w takiej branży, 
w której cały czas tworzy się możliwości pozyskiwania tych środków. 
 
A która z organizacji pozarządowych na terenie korzystała np. z dotacji Ministra Sportu, bo są 
takie dla organizacji pozarządowych. Ogłasza je Marszałek? Ile jest takich organizacji, 
zwłaszcza tych które otrzymują bardzo duże pieniądze. Cały czas mówimy, że tych pieniędzy 
na terenie gminy jest bardzo mało ale skoro są organizacje, które nie szukają środków poza, to 
najwyraźniej im wystarczy – stwierdziła p. Cybulska. 
 
Nie spotkałem żadnej tego typu organizacji, która by nie szukał środków poza. Natomiast 
charakterystyka działalności danej organizacji opiera się na tym, na czym się opiera. Jeżeli na 
typowe szkolenie młodzieży w klubie, gdzie trzeba opłacić trenera itd. – na to nie ma 
konkursów. Są ewentualnie środki na turnieje – jednorazowe imprezy – mówił Burmistrz 
Więcborka. 
 
Nie chciałabym nikogo wprowadzać w błąd ale wydaje mi się, że ostatni konkurs Ministra 
Sportu mówił właśnie o młodzieży i o szkoleniu młodzieży. Nie pamiętam, jakie były 
warunki Marszałka Województwa – p. Cybulska. 
 
Jak będą zainteresowani skieruje ich do Pani, bo widzę, że jest Pani dobrze zorientowana – 
Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Pani Danuta Bonk zgodziła się z przedmówczynią i Burmistrzem Więcborka, że 
charakterystyka danego stowarzyszenia naprawdę jest istotna. Jeżeli Stowarzyszenie, które 
reprezentuje ma w Statucie „zakup sprzętu medycznego”,  a na Projekt musi mieć własnych 
środków 10.000,00 zł, a aparat kosztuje 11.000,00 zł, to po prostu kupuje ten sprzęt. 
W innym przypadku jest to zamrożenie niepewnych środków i niepewne jest też ich 
odzyskanie. Niewątpliwe specyfika stowarzyszenia ma znaczenie. Problemem jest pozyskanie 
takich środków, które mogłyby być odłożone na pół roku czy rok.  
 
p. o. Prezes LKS „SOKÓŁ” nawiązując do wcześniejszych wypowiedzi stwierdził, że z ich 
kontekstu wynikało, że  kluby sportowe nie szukają środków na zewnątrz, czy też nie umieli 
po nie sięgnąć. Klub „SOKÓŁ” jest, co prawda małym Klubem ale do Ministerstwa Sportu 
zwracał się dla Kacpra Badziągąwskiego za całokształt rocznej pracy, a z Urzędu 
Marszałkowskiego otrzymał on comiesięczne stypendium w kwocie 350,00 zł. Wszędzie, 
gdzie jest to możliwe wnioski są składane. 
 
Przewodnicząca Komisji stwierdziła, ze wprost nie zostało to powiedziane i zapewne nie 
zostanie ale według niej chodzi o Klub „GROM”, który dostaje największą pulę pieniędzy  
w ramach dotacji. Uważała, że to „GROM” powinien odpowiedzieć, jakie pieniądze 
zewnętrzne pozyskuje. Pan Bondarczyk był zaproszony na posiedzenie ale telefonicznie 
usprawiedliwił swoją nieobecność. 
 
Na sesji było powiedziane, że pozyskał on 18.000,oo zł środków zewnętrznych 118.000,00 zł 
otrzymał i 18.000,00 zł wypracował  - przypomniał p. o. Prezes „SOKOŁA”. 
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Z tego, co mi wiadomo nie są to jednak środki pochodzące z Projektów – Przewodnicząca 
Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała przedstawicielom organizacji i stowarzyszeń za 
obecność oraz  przedstawienie informacji i zamknęła dyskusję. 
 
W dalszej części Dyrektor Biura Obsługi O światy Samorządowej w Więcborku  
p. Danuta Zawidzka przedstawiła do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie 
utworzenia publicznej placówki wychowania przedszkolnego prowadzonej w innej formie niż 
przedszkola publiczne i oddziały przedszkolne. 
 
Rozpoczynając Dyrektor BOOS dokonała sprostowania w tytule projektu, który winien mieć 
brzmienie „ w sprawie utworzenia publicznej placówki Zespołu Wychowania Przedszkolnego 
z siedzibą w Pęperzynie, będącego publiczną placówką wychowania przedszkolnego 
prowadzoną w innej formie niż przedszkola publiczne i oddziały przedszkolne” 
Projekt jest uchwałą uruchamiającą inna formę zapewnienia wychowania przedszkolnego 
skierowaną główne do młodszych dzieci, będących w gestii obwodu Zespołu Szkół  
w Pęperzynie. Zgodnie z przedłożonym projektem zamiera się powołanie tegoż Zespołu od 
pierwszego kwietnia 2014r. Szczegóły organizacyjne zawiera załączony do  projektu 
załącznik. Precyzuje on cele powołania Zespołu i w jakiej formule organizacyjnej będzie on 
funkcjonował. Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami, jakie zapadły na Komisji Oświaty /…/ 
w projekcie znalazła się sugestia, by wymiar godzin wynosił 12 godzin w tygodniu, natomiast 
jest wyraźny sygnał od Dyrektor Placówki w Pęperzynie, że zainteresowanie pracą Zespołu 
jest większe i prosiła, by przekazać, że optymalne byłoby 16 godzin. W gestii radnych 
pozostaje, czy pozostaje przy wersji 12 godzin tygodniowo, czy też należy to zwiększyć do 
godzin 16.  
 
Ile jest tam na dzisiaj przewidzianych dzieci? – zapytała Przewodnicząca Komisji 
otwierając dyskusję w temacie. 
 
Zgoda Sanepid jest na 15 osób, de facto byłby to ii tak wymiar 16 godzin tygodniowo. Jak 
będzie funkcjonowało - minimum 3 godziny dziennie, to już w gestii Dyrektor, jak ułoży to  
w planie – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o przedstawienie stanowiska w sprawie Burmistrza 
Więcborka. 
 
Burmistrz Wi ęcborka uważał, że generalnie taki punkt, w takim dużym skupisku powinien 
funkcjonować. Na pewno poczynione zostaną starania w celu optymalizacji kosztów stąd też 
projekt tej uchwały. 
 
Dyrektor BOOS podała, że różnica w okresie do końca czerwca pomiędzy wersją 12 godzin, 
a 16 godzin daję kwotę ponad 2.000,00 zł. Zastrzegła, że na tę Organizację muszą znaleźć się 
pieniądze dodatkowe w budżecie Gminy ponieważ na ten rok takich środków w budżecie nie 
ma. Rozporządzenie, które reguluje w ogóle kwestie organizacyjnej formy wychowania 
przedszkolnego mówi o przedziałach: do 12 godzin, do 16 godzi, do 20 godzin, lub do 15 
godzin.  
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Zdaniem Burmistrza Więcborka te 16 godzin zajęć tygodniowo będzie realnym 
rozwiązaniem. Tego podobne oddziały funkcjonują w Więcborku, Runowie, Sypniewie, 
Borzyszkowie. Takiej propozycji nie ma w tamtej części gminy Więcbork.  
 
Dyrektor BOOS dodała również, że dzieci uczęszczające do Zespołu Wychowania 
Przedszkolnego są również ujmowane jako baza do naliczenia dotacji przedszkolnej.  
 
Radna Grażyna Witczak chciała wiedzieć, jak się ma tworzenie tego Zespołu do opinii 
Kuratorium w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Sypniewie. Z opinii wynika, że ma ono 
zastrzeżenia, iż w tamtej Placówce wspólnie będą przebywały dzieci w wieku od sześciu do 
szesnastu lat, a  w tym przypadku będą to dzieci od trzech lat do szesnastu lat. W przypadku 
zmiany ustawy przedszkolnej będzie to już od dwóch lat do szesnastu lat.  
 
Ma się to tak, że do tworzenia Zespołu Wychowania Przedszkolnego nie jest wymagana 
opinia Kuratora, a do utworzenia Zespołu Szkół – połączenia Szkoły Podstawowej  
i Gimnazjum potrzebna jest takowa zgoda. Opinii Kuratorium nie wymaga też likwidacja 
szkoły, jedynie poinformowania. Zatem łatwiej jest zlikwidować szkołę niż połączyć szkołę 
podstawową z gimnazjum – mówiła Dyrektor BOOS. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że chciano połączyć szkoły, żeby zejść nieco z kosztów 
ale chciano oczywiście grać w tej materii fair. Kuratorium wystosowało pismo,  
w którym negatywnie odnosi się do tych zamierzeń. Nie ukrywał, że wspólnie z Dyrektor 
BOOS  podejmuje działania aby spotkać się z przedstawicielami Kuratorium, gdyż takiej 
okazji nie mieli podczas ich wizyty w sypniewskich placówkach przed wydaniem opinii. 
Wizytacja odbyła się niejako „tajnie” bez wcześniejszej informacji, co poniekąd uznawane 
jest za błąd formalny. W tej chwili powoływanie się na wizję lokalną w której nie brał udziału 
organ prowadzący uznać można za duże uchybienie proceduralne. Ponadto w jednej części 
pisma Kuratorium negatywnie odnosi się do tego, że Gmina w ramach połączenia chce 
zaoszczędzić jakieś środki, w innej wskazuje, iż aspekt ekonomiczny nie ma tu znaczenia.  
W związku z powyższym Gmina chce rozmowy i dyskusji, gdyż za ważne uważa, poznanie 
racji jednej i drugiej strony. Wystosowano dokument, a procedura administracyjna dopuszcza 
wnioskowanie o uzupełnienie. Nikt nie zwrócił się do Gminy o dokonanie uzupełnień, ani też 
nie poinformował jej o wizytacji. Od razu otrzymano ocenę negatywną, z którą Gmina się nie 
zgadza i będzie dożyła do spotkania przedstawicielami Kuratorium. Obecnie trwa ustalanie 
terminu tego spotkania.  
 
Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i wpierw zarządziła glosowanie nad propozycją 
zmiany ilości godzin z dwunastu na szesnaście 
 
Obecnych 6 radnych 
 

Za zmianą głosowało - 4 radnych 
Przeciwnych  - 1 radny 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 
Zmiana została przyjęta 
 
Następnie zaopiniowano cały projekt uchwały uwzględniając przegłosowaną powyżej 
zmianę. 
 
Obecnych 6 radnych 
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Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało  - 5 radnych 
Przeciwny      - 1 radny 

 
W sprawach różnych  Przewodnicząca Komisji podjęła sprawę zamkniętego Żłobka, 
którego właścicielka wnioskowała do Rady o przyznanie dotacji z budżetu Gminy Więcbork. 
Przypomniała, że w tej sprawie odbyły się trzy spotkania i podjęto też stosowne w związku  
z tym uchwały. Okazuje się, że Żłobek nie funkcjonuje, co osobiście uważa za bardzo 
nieodpowiedzialne podejście Właścicielki. Niepoważnie potraktowano w tej sytuacji Radę 
Miejską i Dyrektor BOOS.  
 
Radny Marian Kielich uważał, że właścicielka nie przygotowała się odpowiednio  
do spotkania, które miało miejsce na posiedzeniu Komisji Oświaty /…/ z właścicielką Żłobka 
i odbyło się po złożeniu przez nią wniosku o dofinansowanie. Nie  przedstawiła ona wówczas 
rzetelnej kalkulacji kosztów tylko jego zdaniem „sumy z kosmosu”. Od samego początku był 
przeciwny wsparciu, ponieważ był przekonany, że może to w przyszłości spowodować wpływ 
kolejnych tego typu wniosków. 
 
Dyrektor BOOS przypomniała, że oby dwie podjęte uchwały funkcjonują w obrocie 
prawnym, nie zostały zakwestionowane przez Nadzór i na dobrą sprawę każda kolejna osoba, 
która otworzy taką działalność, będzie mogła ubiegać się o taką dotację. Mamy zatem 
zapewniony nadzór nad takim potencjalnymi placówkami, jak również ewentualną formę 
wsparcia. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński stwierdził, że ostatecznie wyszło tak, jak to przewidywał. Na 
samym początku powiedział, że jego zdaniem Pani ta stworzyła sobie miejsce pracy ale źle 
przygotowane przedsięwzięcie upadło.  
 
Burmistrz Wi ęcborka  powiedział, że nie chciałby nikogo oceniać ale jako Urząd 
gwarantowano wnioskodawcy pomoc w pozyskaniu środków zewnętrznych na działalność  
w ramach Rządowego Programu „Maluch” 
 
Dyrektor BOOS uzupełniła, że kiedy dowiedziała się o zamiarach likwidacji Placówki, 
ponowiła kontakt z Właścicielką, ponawiając propozycję pomocy w przygotowaniu wniosku 
na środki zewnętrzne, tym bardziej, że terminy na ubieganie się o środki na dofinansowanie  
z Ministerstwa Pracy Społecznej były jeszcze aktualne. Propozycja nie została przyjęta. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że odniósł wrażenie, że kiedy mówiono o Programie 
„Maluch”, to następowała blokada. Prawdopodobnie nie tak wyobrażała sobie ta Pani pomoc. 
Najłatwiej jest przyjść do Gminy i wziąć „żywą gotówkę” i j ą zainwestować.  
 
Przewodnicząca Komisji mówiła, że informacja o tym fakcie dotarła do niej przez 
przypadek tzn.  racji tego, że jedna z pań starała się o staż w prowadzonej przez nią jednostce 
i ten staż dostała ale zadzwoniła do niej dziękując i przekazując jej wiadomość o otrzymaniu 
oferty pracy właśnie w Żłobku. Po kilku dniach otrzymała ponowny telefon od tejże Pani  
z wiadomością, że dowiedziała się, iż właścicielka żłobka zrezygnowała z prowadzenia tej 
działalności ponieważ nie uzyskała dotacji z Gminy. Sprostowała wówczas, że Rada 
przyznała wnioskowaną pomoc. Oddzwaniając do p. Engel osoba ta usłyszała, że środki 
owszem dostała ale nie na takich warunkach, jakie chciała. Do tego ostatniego trudno było się 
radnej odnieść, bo nie miała pojęcia o jakie warunki chodziło. Z tego, co wie do całej sprawy 
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negatywnie podszedł też Powiatowy Urząd Pracy i nie wiadomo, czy z tej strony nie będzie 
również jakiegoś oddźwięku. Ten przykład pokazuje, że przyznając jakiekolwiek środki z puli 
Gminnej należy bezwzględnie przed, prześwietlić daną osobę. Trzeba być bardziej czujnym 
na przyszłość. 
 
Radna Witczak  nie zgodziła się z przedmówczynią. Owszem radny Wilczyński miał rację  
w stwierdzeniu, że Pani ta się przeliczyła w swoich zamiarach ale nie sądzi, by radni 
zachowali się w jakikolwiek sposób nieodpowiedzialnie. Radni zachowali się fair ponieważ 
uznali, że skoro Gmina dotuje dzieci powyżej trzech lat, to chcemy również dotować dzieci 
młodsze. Słusznie podkreślała Dyrektor BOOS, że nie jest to uchwała, która pozwoli 
funkcjonować tylko tej jednej jednostce – jest to też decyzja na przyszłość. Być może za 
chwile jakieś stowarzyszenie utworzy żłobek i w tym zakresie uważa, że radni zrobili kawał 
dobrej roboty – w tym momencie niepotrzebnej ale za chwilę może się okazać, że potrzebnej. 
 
Moja wypowiedź Nie miała na celu mówienie, że jesteśmy do niczego itd. ta Pani przyszła 
porzucała jakimiś hasłami i na tym było koniec. Wydaje mi się, że na przyszłość, jeżeli ktoś 
będzie wnioskował o takie środki, będziemy musieli żądać np. planu finansowego na dany 
rok. Wtedy faktycznie będziemy mieli jakąś wizję przedsięwzięcia. Troszeczkę inaczej należy 
podejść do tematu – mówiła Przewodnicząca Komisji.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodnicząca Komisji 
                                                                               Oświaty, Kultury i Sportu 

 
     /-/     Beata Lida 


